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 PROTOKÓŁ NR 47/22 
POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, KULTURY, SPORTU  
I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 22 listopada 2022 r. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12:00 i trwało do 13:10 w zdalnym trybie obradowania.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1) Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Zastępca Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska, Dyrektor 
Centrum Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Chojnie Lidia Tomin, Dyrektor Domu 
Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit, Naczelnik Wydziału Finansowo-
Księgowego Sylwia Skrzyniarz,  Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki 
Elżbieta Lorenowicz-Bień, Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  
i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum  
i poprowadził Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak. Głównym tematem posiedzenia 
była analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLII sesję Rady Powiatu w Gryfinie oraz 
zapoznanie się z informacją dotycząca monitorowania problemów związanych z działalnością 
domów dziecka i placówek wychowawczych na terenie Powiatu Gryfińskiego. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 47 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie został przedstawiony i stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 46/22 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 26 października 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4 Zapoznanie się z informacją dotycząca monitorowania problemów związanych  

z działalnością domów dziecka i placówek wychowawczych na terenie Powiatu 
Gryfińskiego. 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska oraz Dyrektor Centrum Placówek 

Opiekuńczo-Wychowawczych w Chojnie Lidia Tomin 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że Komisja otrzymała informacje 
dotyczące monitorowania problemów związanych z działalnością domów dziecka i placówek 
wychowawczych na terenie Powiatu Gryfińskiego (zał. nr 3 i 4), następnie zapytał członków 
Komisji, czy są zapytania do tych informacji.  
 
- brak pytań; 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Centrum Placówek Opiekuńczo-
Wychowawczych w Chojnie Lidia Tomin 

 
Ad.5 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gryfińskiego na 2023 r. (druk  
nr 2/XLII); 
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Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska 

 
Radny Bartosz Biegus zapytał, czy Wójt Gminy Starego Czarnowa również zaakceptowała, 
aby apteka w Kołbaczu nie pełniła żadnego dyżuru.  
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że Wójt Gminy Starego Czarnowa nie 
odpowiedziała na pismo i zostało to potraktowane, jako milcząca zgoda. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Gryfińskim  
na lata 2023-2030 (druk nr 3/XLII); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
W tym momencie posiedzenie opuściła Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gryfinie Monika Parzych-Malawska 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok (druk  
nr 4/XLII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok (druk nr 5/XLII);  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk nr 6/XLII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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Ad.6 Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w grudniu przez 
komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie. W związku  
z powyższym Przewodniczący zapytał w jakim trybie –stacjonarnym czy zdalnym Komisja 
chce obradować w grudniu br. Komisja jednogłośnie ustaliła zdalny tryb obradowania  
w grudniu 2022 r. i jednogłośnie podjęła uchwałę nr 1/2022 w sprawie przeprowadzenia 
posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, stanowiącą 
zał. nr 5 do niniejszego protokołu.   
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Domu Pomocy Społecznej  
w Nowym Czarnowie Julia Porwit 

 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak podziękował Pani Dyrektor za przyjęcie zaproszenia  
i obecność na dzisiejszym posiedzeniu komisji. Następnie oddał głos pozostałym członkom 
komisji celem zadania pytań w sprawie pobytu ………* mieszkańca w Domu Pomocy 
Społecznej w Nowym Czarnowie. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że komisja wcześniej otrzymała informacje 
od Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie przedstawiającą historię 
tego dziecka, następnie poprosiła Dyrektor Domu Pomocy Społecznej o przedstawienie 
informacji dotyczącej pobytu dziecka w jednostce - w jakiej grupie się znajduje, ile osób liczy 
grupa oraz ile opiekunów do niej należy.    
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że dziecko przebywa w Domu Pomocy Społecznej od dnia ………* br. w grupie 
przeznaczonej dla dzieci, w której przebywają mieszkańcy do 30 r.ż. Jest to grupa licząca  
19 osób, w trakcie dyżuru są dwie opiekunki oraz pani pokojowa. Ośmiu mieszkańców z tej 
grupy uczęszcza do szkoły, dziecko uczęszcza do przedszkola, praktycznie codziennie jest 
dowożone do przedszkola – przedszkola ………* w ………*. Obecnie dziecko jest 
przeziębione więc przebywa w Domu. Dziecko było ………* więc odbyło ………wizyt 
lekarskich. Od ubiegłego tygodnia objęte jest również popołudniami ……*  wykonywaną 
przez ……*. Dziecko dobrze się rozwija, zaczyna dobrze funkcjonować, zaczyna 
samodzielnie chodzić. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała w jakim wieku są najmłodsi mieszkańcy DPS, 
po tym dziecku.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że kolejni mieszkańcy są w wieku 16 - 17 lat. Dziecko jest ………* mieszkańcem DPS.  
Od wielu lat była tendencja nieumieszczania dzieci w ………* wieku.  
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Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, skąd jednostka pozyskała zabawki edukacyjne, 
przystosowane miejsca – np. do spożywania posiłków – dla takiego dziecka, skoro od wielu 
lat Dom nie miał ………* mieszkańca.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że dziecko samodzielnie nie spożywa posiłków. Porusza się w wózku spacerowym, natomiast 
nie usiedzi samo na krzesełku.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że wygląda na to, że jedna z pań opiekunek 
czasami jest wyłączona do indywidulanej opieki nad dzieckiem.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że jeżeli jest czas karmienia czy przebierania to tak. Na ten moment już też lepiej je, 
natomiast w momencie, kiedy dziecko przyszło trzeba było je karmić nawet do 40 minut. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy poza terapeutami Dom zatrudnia również 
logopedę.   
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że Dom zatrudnia terapeutów zajęciowych, którzy prowadzą zajęcia z innymi mieszkańcami. 
Indywidualnie dla dziecka nie jest zatrudniony terapeuta. W DPS nie jest zatrudniony 
logopeda.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy jest możliwość skorzystania z zajęć ……* 
czy ……*. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że na tę chwilę nie. Z takich zajęć dziecko korzysta w przedszkolu, udało się je zorganizować 
w przedszkolu.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała w posiadaniu ilu samochodów jest DPS. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że DPS posiada jeden samochód do dyspozycji dla 120 mieszkańców. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy dziecko jest codziennie dowożone  
i odwożone do i z przedszkola.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że dotychczas udawało się zawozić dziecko do przedszkola codziennie, za wyjątkiem dni  
w których było chore. Jeżeli np. trzeba jechać z innym mieszkańcem do lekarza do Szczecina, 
to dziecko do przedszkola mogą już zawieźć o 7:00. Raz wystąpiła sytuacja, w której pojawił 
się ważniejszy wyjazd do lekarza i dziecko nie było dowiezione do przedszkola.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że DPS ma na stanie jeden samochód  
i w związku z tym zapytała, czy to nie jest utrudnienie w funkcjonowaniu jednostki  
i zorganizowaniu transportu dla mieszkańców.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że na pewno jest to utrudnienie. Priorytetem są mieszkańcy wymagający leczenia i jeżeli 
wyjazdu do lekarza nie uda się połączyć z wyjazdem do przedszkola, to w pierwszej 
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kolejności mieszkaniec zostanie zawieziony na wizytę lekarską, aby rozpoczęty proces 
leczenia u lekarza specjalisty miał ciągłość i trwał.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy Dyrektor zna placówki, które są stricte 
przeznaczone dla tego dziecka i stwarzają ogromne możliwości rozwojowe, bo widać postępy 
i widać dalsze rokowania. DPS pod względem sprzętowym jest przystosowany, ale nie ma 
przystosowania do przeprowadzania zajęć …..* czy …..*. Takie zajęcia oferują już stricte 
ośrodki specjalistyczne, gdzie dziecko ma możliwość większego rozwoju.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że z pewnością może się do nich zaliczyć ośrodek w Dębnie, w którym wszyscy specjaliści są 
na miejscu. Jest mniejszym ośrodkiem niż DPS w Nowym Czarnowie, więc opieka 
nastawiona jest na szeroką terapię i rewalidację osób niepełnosprawnych, a szczególnie 
………* dzieci, jest to regionalna placówka. Ośrodek na pewno ma większe możliwości  
w zakresie edukacyjnym, pracy oraz stwarzania możliwości rozwoju takim dzieciom niż dom 
pomocy społecznej.  
   
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy Dyrektor widzi szansę rozwoju tego 
dziecka, czy miałby szansę na poprawę ….* ….*, ….*, ….* poprzez jego umieszczenie  
w takim specjalistycznym ośrodku. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że przez okres ………* lat nie zajmowano się dzieckiem w domu rodzinnym poza 
karmieniem raz kiedyś i ono przetrwało. W DPS jest od ……* br. wcześniej od ……* 
przebywało w rodzinie zastępczej i dopiero jakiekolwiek działania były podejmowane pod 
kątem zdrowotnym i rozwojowym. Dziecko się rozwija, ale nie jest w stanie odpowiedzieć na 
ile się rozwinie, ale dziecko ma  ………* lata, więc trzeba stwarzać mu jak najlepsze warunki 
do tego rozwoju. Opinia z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej z Chojny o potrzebie 
wczesnego rozwoju dziecka określiła Jego ………* jako ………*. Dziecko jest naprawdę 
……* i ma ……*. Dyrektor uważa, że powinno mieć zapewnioną ….* i ……*, od tej którą 
ma w DPS. Następnie przedstawiła zalecenia wystawione przez Poradnię tj. ………*. 
Następnie Dyrektor powiedziała, że w grupie, w której przebywa dziecko nikt, poza 
opiekunami, nie posługuje się komunikacją werbalną, taką zrozumiałą, aby mogło naśladować 
poprawną mowę. W DPS dziecko nie ma wzorców do naśladowania, bo cały czas znajduje się 
w dużej grupie osób upośledzonych, głównie ze znacznym i głębokim upośledzeniem.  
W DPS nie ma możliwości stworzenia dziecku kontaktu z innymi dziećmi. Poradnia  
w Chojnie zaproponowała objęcie dziecka opieką ………*, ale nie jest wstanie dowozić 
dziecka do Chojny. Dyrektor dodała, że czas pokaże czy ……* przyniesie efekty. Chcąc 
skorzystać z rehabilitacji w Stargardzie trzeba byłoby je wysłać na okres trzech tygodni  
z opiekunem, gdyż jest za małe, aby samo tam mogło przebywać. Nie jest w stanie dowozić  
je również do Gryfina, musi się nakombinować, aby dowozić dziecko do przedszkola, a na 
popołudniową rehabilitację nie ma szans. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że przysłuchując się zadawanym 
zapytaniom i udzielanym odpowiedzią zastanowił się czy są w stanie wypełnić wszystkie 
zalecenia w stosunku do dziecka. Dyrektor również odnosi obiektywne okoliczności, które 
wskazują, iż jest to trudne, a właściwie jest to niemożliwe.   
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit powiedziała,  
że standard DPS nie wymaga na Dyrektorze obowiązku zatrudniania ………*, ………*, 
………*, to są już naprawdę specjaliści wysokiej klasy.  
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Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że gdyby chcieć stworzyć dziecku 
potrzebne warunki, zgodnie z zaleceniami w opinii, to koszty zatrudnienia …….* 
generowałyby podobne koszty, jak zmienienie placówki na taką, w której dziecko miałoby 
zapewnione warunki na ……* wskazany w …..*.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit powiedziała,  
że ośrodek w Dębnie ma wszystkich specjalistów skupionych w jednym miejscu, Dyrektor 
musiałaby zatrudnić …..* albo dowozić dziecko do …..*, co jest niewykonalne.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy jest możliwość przekierowania dziecka 
do placówki, w której objęte zostałoby specjalistycznym wsparciem i stworzyłaby możliwość 
realizowania zaleceń Poradni. Placówka prowadzona przez Dyrektor jest placówką o innym 
charakterze, w związku z czym nie ma również obowiązku zatrudniania takich specjalistów. 
Ich zatrudnienia wiązałoby się również z kosztami, podobnie jak dowożenie dziecka  
do specjalistów pracujących w innych jednostkach.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że najlepszym rozwiązaniem byłaby rodzina zastępcza ze względu na wiek dziecka, albo 
placówka regionalna w Dębnie, ale jest też lista około 10 osób oczekujących i też nie jest się 
tam dostać. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że Komisja otrzymała również w tej 
sprawie odpowiedź od Dyrektor PCPR w Gryfinie i jest poszukiwana rodzina zastępcza. 
Jednak wiadomym jest, że trudno znaleźć rodzinę zastępczą dla dzieci w normie, a co dopiero 
rodziny zastępcze specjalistycznej, to jak wygrana na loterii. Radna dodała, że przyjrzała się 
placówce w Dębnie, która dla dziecka z orzeczeniem jest czymś mocno wspierającym  
i rozwijającym. Jest to placówka, którą trzeba byłoby opłacić i byłby tym kosztem obciążony 
Powiat. Jednak przede wszystkim mowa jest tutaj o dziecku, człowieku, które było …..*  
i …..*. W DPS otrzymało ją pierwszorzędnie i Radna nie wątpi w działania DPS, jednak nie 
jest placówką, która do końca może sprostać potrzebom dziecka w zakresie rozwoju. Dziecko 
nie ma nikogo, kto mógłby mu pomóc i od tego jest ta komisja, dlatego również Radna 
chciała, aby zaprosić Dyrektor DPS w Nowym Czarnowie, aby komisja bliżej mogła 
zapoznać się ze sprawą. Radna podziękowała Dyrektor za udzielone odpowiedzi i ma 
nadzieję, że będzie mogła przedyskutować jeszcze sprawę z komisją.  
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Domu Pomocy Społecznej  
w Nowym Czarnowie Julia Porwit 

 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski zaproponował komisji zaproszenie na posiedzenie 
Dyrektor PCPR w Gryfinie w tej sprawie, nie tylko ograniczając się do odczytywania pisma 
Dyrektor PCPR, celem uzyskania informacji w zakresie np. oczekiwania i działań podjętych 
przez jednostkę w celu znalezienia rodziny zastępczej. Wiadomym jest z ustaw,  
że w pierwszej kolejności dziecko powinno trafić do rodziny zastępczej. Starosta dodał,  
że każda sprawa jest indywidualna. W imieniu Starosty za kierowanie do DPS czy rodzin 
zastępczych jest odpowiedzialna Dyrektor PCPR, ma do tego wydane upoważnienia. Jest  
w tej kwestii specjalistą i Starosta poprosił o zaproszenie Jej na komisję.  Dziecko zostało 
umieszczone w DPS w Nowym Czarnowie, gdyż wynikało to z trudności ze znalezieniem 
rodziny zastępczej czy miejsca w Dębnie. PCPR w Gryfinie występowała z zapytaniem w tej 
sprawie do różnych jednostek. Wyrokiem sądu dziecko zostało umieszczone w DPS, gdyż 
formalnie jednostka spełnia wymagania – jest przeznaczony dla dziewiętnaściorga dzieci. Do 



 

7 
 

czasu rozwiązania, znalezienia docelowego miejsca, bo PCPR będzie cały czas poszukiwać 
tych rozwiązań w zakresie poszukania rodziny zastępczej, to DPS ma możliwość, tak jak 
każda inna jednostka, znalezienie specjalistów na umowę zlecenie, aby intensyfikować 
rehabilitację.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że w dzisiejszych realiach dostęp  
do specjalistów jest trudną sprawą. Komisja rozumie, że PCPR podejmuje wszelkie działania, 
aby zapewnić temu dziecku najlepsze warunki. Komisja skorzysta z propozycji Starosty 
celem uzyskania dodatkowych informacji od Dyrektora PCPR. Odrębną kwestią jest 
wypełnienie wszystkich zaleceń Poradni. Z różnych doniesień medialnych wiadomym jest,  
że znalezienie rodzin zastępczych nie jest łatwym, a jeszcze w jakiś sposób przygotowanych 
do pracy opiekuńczo – wychowawczej o specjalnych potrzebach nie jest zbyt wiele.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że odpowiedź Dyrektor PCPR jest 
wystarczająca. Zawarta jest informacja, że PCPR podejmuje działania mające na celu 
znalezienie rodziny zastępczej specjalistycznej. Radna zapytała, o co można byłoby zapytać 
Dyrektor PCPR - może dodatkowo? Tak naprawdę czas leci. Dziecko z niepełnosprawnością 
do ukończenia 6 r.ż. ma największe rokowania na osiągnięcie efektów. Radna rozumie,  
że mowa jest również o kosztach, pewnie, że najlepiej byłoby zatrudnić specjalistów  
na umowę zlecenie. Radna sama pracuje w szkole integracyjnej i wie, że byłoby  
to praktycznie niemożliwe. Specjaliści mają bardzo odległe terminy i wątpliwie jest 
znalezienie specjalistów, którzy jeździliby na 2-3 godziny na wizyty do dziecka. Oczywiście 
można spróbować, ale czas również gra rolę. Należałoby się zastanowić, czy wizyta Dyrektor 
PCPR stworzy jeszcze inne możliwości.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że powinno nam wszystkim zależeć, 
aby przynajmniej mieć pełną wiedzę w jakim czasie realnie zostanie znaleziona rodzina 
zastępcza. Co można zrobić, aby w tym czasie wypełniać jak najlepiej wszystkie potrzeby 
dziecka. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz powiedziała, że zgadza się z tym i zapytała, czy jest już 
szansa wpisania dziecka na listę oczekującą do ośrodka w Dębnie.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że spotkanie z Dyrektorem PCPR 
wyjaśniłoby to zapytanie, Dyrektor kieruje osoby do DPS-ów czy do rodzin zastępczych.  
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Michał Kozakiewicz 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz złożyła wniosek, aby zwołać posiedzenie komisji przy 
udziale Dyrektor PCPR w Gryfinie w terminie wcześniejszym niż posiedzenie komisji, które 
będzie poświęcone analizie i opiniowaniu projektów uchwał na XLIII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie.  
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnej 
Aleksandry Misiuny-Gólcz. 
W wyniku głosowania wniosek Radnej Aleksandry Misiuny – Gólcz został przyjęty 
jednogłośnie. Posiedzenie komisji zostało ustalone na dzień 2 grudnia o godz. 12:00 w trybie 
zdalnym obradowania. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że ma wiedzę, że będzie remontowany 
odc. drogi powiatowej Mieszkowice-Macierz, do tzw. parkingu leśnego. Następnie zapytał, 
czy będzie remontowany kolejny odcinek, tj. od parkingu leśnego w stronę Macierzy. 
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Przewodniczący pamięta, że było spotkanie z udziałem Starosty i Nadleśniczego, miało 
miejsce podpisanie umowy, z tym, że nie jest do końca przekonany, czy nie pomylił zakresu 
co do innej drogi. Przewodniczący jest zainteresowany czy byłaby możliwość kontunuowania 
zadania przy współpracy z Lasami Państwowymi.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że spotkanie, które się odbyło  
i o którym informował dotyczyło podpisania umowy i wykonania współpracy z Lasami 
Państwowymi – Nadleśnictwem Mieszkowice – odcinków na drodze powiatowej Czartoryja-
Brwice. Nadleśnictwo dofinansowało zadanie kwotą ok. 2,5 mln zł, Powiat do tego zadania 
dołożył 20%. Starosta kontynuując powiedział, że droga, którą wskazał Przewodniczący, 
również jest w zainteresowaniu Lasów. Jednak nie zaistniały żadne formalno-prawne 
okoliczności, aby można było powiedzieć, iż kolejny odcinek drogi, poza tym odcinkiem 
realizowanym w ramach Polskiego Ładu II (od granic Mieszkowic do parkingu leśnego) 
będzie wykonywany. Starosta dodał, że może być to przedmiotem kolejnych rozmów  
i podpisywania kolejnych umów z tym, że działa to w ten sposób, iż aby wykonać to zadanie 
wspólnie z Nadleśnictwem, to w roku poprzedzającym należy podpisać porozumienia  
i zobowiązać do wykonania projektu. Następnie Lasy Państwowe przedkładają wniosek do 
Warszawy i albo się uda albo nie. Gdyby była wola Lasów Państwowych do realizacji 
odcinka drogi w tym programie to można dopiero mówić o roku 2024, chyba żeby coś się 
wydarzyło coś poza programem, choć nie sądzi. Starosta kontynuując poinformował,  
że będzie powtarzany Polski Ład - edycja I, bo z tego co wynika, na koniec grudnia powinno 
być podpisane rozporządzenie. Pierwotnie w ramach tej edycji Powiat miał zrealizować trzy 
zadania, jednak oferowana wartość zadania przekroczyła o 100% planowane środki na te 
zadania. Nowe uwarunkowania pozwalają zmieniać zakresy. W ramach tego zakresu 
planowany był w części remont ul. Sienkiewicza w Mieszkowicach, obecnie będzie to 
wykonywane w innym trybie. Teoretycznie tutaj można byłoby rozmawiać, czy remont tej 
ulicy pozostawić do realizacji w ramach prac bieżących i wykonywać je fragmentami,  
czy pójść w ten odcinek szlakowy tego programu. Wymaga to rozmów i analiz. Mówił o tym, 
ponieważ za godne pieniądze udaje się rozwiązywać spawy szlakowe, gdzie nie wchodzą  
w miasta, kanalizację tylko robią nowe nawierzchnie asfaltowe dróg wraz z poboczami.  
 
 
Protokół sporządziła: 
 
 

Magdalena Romankiewicz 
 

 Przewodniczący Komisji 

 

 Remigiusz Rzepczak 

 

 

 
*  Wyłączenie jawności informacji na podstawie art. 5 ust. 2 i art. 8 ust. 5 ustawy z dnia 6 września 
2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 902). Organ dokonujący 
wyłączenia informacji: Komisja do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji Pozarządowych 
Rady Powiatu w Gryfinie.  


